
Skolebestyrelsen – Hjørring Sydøstskole 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
      1/3 -2024 
      2-24 

Dagsorden til møde d. 7/3 2024 kl. 19.00. Mødet afholdes på Bagterpskolen.  
 
Fraværende: Mikkel, Chano, Bertram 
Referent: MA/GS 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
  
Siden sidst (5 min.) 

Godkendelse af referat og dagsorden: Referat fra seneste møde i bestyrelsen vedlagt som 
bilag. 
Næste møde: torsdag den 11. april 2024 kl. 19 på Bagterp 
Ansættelser, ledige stillinger, ansættelsesudvalg mm: På lærerområdet er der et midlertidig 
ansættelsesstop i kommunen. På Sydøstskolen er der ingen overtallige til kommende skoleår. 
En lærer har sagt op på Bagterpskolen pr. 31/3. Der laves en midlertidig løsning frem til 
sommerferien.   

  
Nyt fra eleverne (10 min.)  
 

Bagterp:  
Bertram Fjordbak 9.c – afbud 
 
Muldbjerg:  
Mikkel Hansen 5.n – afbud 

 
 
Aktivitetsmuligheder for de ældste elever (30 min.) 
 Status v. Mads. 
 Evt. nedsættelse af arbejdsgruppe til fondssøgning mm. 
  

Referat: Mads har kontaktet elevrådskontaktlærerne og bedt om specifikke ønsker fra 
eleverne. Samt haft møde med Hjørring Kommunes fritidskonsulent i forhold til vores ønsker 
og fondsansøgning. Konsulenten vil besøge skolerne, tale med elevrådet og inviteres dernæst 
på et skolebestyrelsesmøde.  

 
Skærmbrug i grundskolen og i fritidstilbud (15 min.) 

Der er kommet nye ministerielle vejledninger til skolerne vedr. elevernes brug af skærm i 
skole- og SFO-tiden. 
Vejledningerne findes på nedenstående link. Bestyrelsen drøfter og forholder sig til det 
videre arbejde. 
 
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-
final.pdf 
 
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-
fritidstilbud-final.pdf 

 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-fritidstilbud-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-fritidstilbud-final.pdf
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Referat: På begge skoler fra 0.-6. klasse bliver mobiltelefonerne samlet ind. Der er obs på 
skærmbrug i SFO-tiden. Bestyrelsen vil lægge op til en pædagogisk debat med udgangspunkt 
i retningslinjerne fra Tranegårdskolen.     

 
EUD 8-9 kl. (10 min.)  

Styrelsen for Undervisnings og Kvalitet har udbudt en ansøgningsrunde for kommunerne til 
at lave en forsøgsordning for udskolingsforløb i 8. og 9. klasse. Målet er at få flere unge til at 
søge ind på erhvervsuddannelserne, hvilket taler ind i Hjørring Kommunes Ungestrategi.  

 
En gruppe elever i 8. og 9. klasse undervises i en reduceret fagrække, som omfatter fagene 
dansk, matematik, engelsk og F/K på skolen. Derudover modtager eleverne undervisning i 
praksisorienterede fag på EUC Nord efter folkeskolelovens §22, stk. 8 og 9, med lærere fra 
EUC Nord. 
 
Muldbjerg arbejder på en ansøgning til kommende skoleår. 
 
Ori. v. Mads 

 
Referat: Børne-og Undervisningsforvaltningen er orienteret. Mads orienterer bestyrelsen. 
Bestyrelsen anbefaler, at der udarbejdes en ansøgning til Styrelsen.  

  
 
Når skolen rammer forsiden! (30 min.) 

I de seneste uger har der været meget medieomtale omkring skoler, hvor forældre er gået til 
medierne med deres oplevelser af krænkelser og vold. 
Hvilke handlemuligheder har skolen og hvordan håndteres krænkende adfærd lokalt? 
Hvilke roller har skolebestyrelse, personale, ledelse og forvaltning? 
Ori. og drøftelse. 
 
Referat: Mads orienterer om hvilke retningslinjer og handlemuligheder skolen har. Ved 
eventuelle hændelser på skolen orienterer Mads skolebestyrelsesformand. Såfremt øvrige 
bestyrelsesmedlemmer får henvendelser, kontaktes Jes som skolebestyrelsesformanden.  

 
 
Status på skoleindskrivning for kommende børnehaveklasser. (10 min.) 
 Bestyrelsen orienteres om igangværende indskrivning til kommende børnehaveklasser. 
 Afgørelser forventes udsendt d. 4/3. 
 Ori. v. Mads og efterfølgende drøftelse. 
 

Referat: Børne- og undervisningsforvaltningen har drøftet sagsfremstillingen og besluttet, at 
de retter sig efter bilag til styrelsesvedtægten, der beskriver, at der ikke kan optages børn 
uden for distriktet, hvis det udløser en ekstra klasse. Nordvestskolen skal afvise 6 elever og 
Sydøstskolen skal afvise 3 elever. Forældrene har fået afslag.   

 
Dialogmøde (10 min.) 

Dialogmøder mellem skolebestyrelserne (formand og næstformand) og BFU-udvalget er 
planlagt på følgende datoer i 2024: 
 
Afklaring af deltagelse fra Sydøst. 
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Orientering om indhold på dialogmødet d. 11/3. 

• Hirtshals som fagligt fyrtårn for praksisnær undervisning 

• Styrkelse af klassefællesskabet. 
 
Referat: Jes og Karin deltager. 

 
Skoleudviklingssamtale (10 min.) 

Orientering fra den netop afviklede skoleudviklingssamtale. 
 
Referat: Deltagerne til samtalen var ledelsen, Jes og Karin samt skolechefen og en konsulent. 
Dansk og matematik samt indsatsområder skal indgå i samtalen – udvikling af mellemformer 
og inklusions – aktivitetsmuligheder for de store – fælles børnesyn – forvaltningen laver et 
referat der skal være på vores hjemmeside.  

   
Økonomi (5 min.) 

Kort budgetopfølgning for 2024.  
Ori v. Gitte 
 
Referat: Opfølgningen pr. 29/2 2024 følger budgettet for 2024 – hvor vi forventer at komme 
ud af 2024 i balance.  

 
Evt.  
 
 
 
Punkter til kommende møde.  

• Princip for brug af mobiltelefoner (ønske fra Karin) 

• Præsentation af Muldbjerg – Væksthus/Muldbjerg 

• Lokaleudfordringer på Bagterp (Punkt til foråret 2024) 

• Sprog og den gode tone (punkt til sep. 24 – se referat 6-23) 

• Hjemmesiden 
 


